
















































• 
Drastisk 
trafikk· 
regulering! 
Passerende trafikk er ofte en 
ulempe ved vegarbeider. 
Dette har nok også firmaet som 
sto for denne 
trafikkreguleringen erfart. 
Men er ikke dette en noe 
drastisk løsning? 
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Mobbing på arbeidsplassene 
Av Hilmar Ødegården 

Enkelte undersøkelser tyder ifølge Ar
beidstilsynets informasjonsblad på, at 
bortimot 100.000 arbeidstakere daglig 
utsettes for mobbing på arbeidsplas
sen her i landet. Videre hevdes det at 
bortimot 100 mennesker begår selv
mord i løpet av et år, fordi de ikke 
klarer å leve med mobbingen. Store og 
skremmende tall, som gir grunn til et
tertanke. 

Hva med Buskerud vegvesens an
satte? Finnes det tilfeller av mobbing 
hos oss, eller er vi helt forskånet for 
dette alvorlige problemet? Uten å ha 
noen dokumentert dekning for det, er 
det vel nærliggende å hevde at det 
også hos oss finnes mobbeofre. 

Hva ligger i begrepet mobbing på 
arbeidsplassen? Dette er et spørsmål 
som det ikke kan gis noe fasitsvar på. 
Det er hun eller han som føler seg ut
satt for mobbing som setter premisse
ne. Noe som kan være ment som 

harmløs spøk, kan av andre bli opp
fattet som mobbing, og derfor være til 
stor belastning for enkelte. Mobbing 
skjer nok ofte helt målrettet også, hvor 
mobberen/mobberne har helt klare 
hensikter med sin opptreden. Mobbing 
skjer gjennom arbeidslederes opptre
den overfor sine «Undersåtter" , men 
mobbingen kan også skje i motsatt ret
ning. I det hele tatt er mobbing på 
arbeidsplassen vanskelig definerbart, 
da det i så stor grad har med mennes
kelige følelser gjøre. 

Ikke desto mindre er det et alvorlig 
problem, som kan gjøre livet surt, og 
for enkelte uutholdelig . Selve erkjen
nelsen av dette er et skritt i riktig ret
ning, og kan bidra til at vi i større grad 
enn før tenker igjennom vår opptreden 
på arbeidsplassen. Hvis vi også mer 
åpent kunne snakke om eventuelle til
løp til mobbing på egen arbeidsplass, 
vil mye være vunnet. Når det gjelder 
de mellommenneskelige forholdene på 
arbeidsplassen kan en fortrolig samta-

le arbeidstakerne imellom ofte være 
mer virkningsfullt enn allverdens medi
kamenter som enkelte føler behov for, 
for å orke å gå på arbeid. 

Arbeidsmiljølov, og derigjennom ar
beidsgivers ansvar for å sørge for et 
fullt forsvarlig arbeidsmiljø, til tross: 
Når det gjelder det mellommenneskel i
ge vet vi at det har en avgjørende 
betydning for hele arbeidsmiljøet. Vi 
har alle, uansett hvor vi befinner oss 
innenfor hierarkiet, et spesielt ansvar 
for å bidra til at arbeidskameratene vå
re skal slippe å grue seg for å gå på 
arbeid, fordi de føler seg mobbet. 

Vi skal også huske at vi innenfor 
dette området ikke bare kan legge 
egen vurdering og dømmekraft til 
grunn. Vi er alle følelsesmessig for
skjellige, og derfor vil reaksjonene 
være ulike. 

Har vi et mobbeproblem, også in
nenfor Buskerud vegvesen? Kan vi i 
så fal l, både du og jeg, bidra til å gjøre 
det mindre? 
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Bent Sørensen tar finpussen etter fresinga. 

Fresing av gammelt vegdekke 
Av Hilmar Ødegården 

Fylkesvegen fra Mjøndalen over Kon
nerud blir bedre. En ca. 4 km lang 
parsell er grøftet og har fått nytt dekke. 
Det gamle dekket var på denne strek
ningen svært ujevnt og dårlig. For å få 
et jevnt og godt underlag for det nye 
dekket, uten å måtte tilføre store 
mengder med ny masse, er det gamle 
dekket freset opp og jevnet ut. På de 
dårligste partiene og der hvor større 
oppretting var nødvendig ble det kjørt 
på pukk. Denne ble blandet med den 
oppfreste oljegrusmassen, og etter at 
det hele ble planert ut med høvel og 
valset ble det et stabilt og godt under
lag for det nye vegdekket. 

Selve oppfresingen av det gamle 
vegdekket foregår med en veghøvel 
påmontert et freseutstyr. Fresen be
står av en vals med en mengde hardt
metalltenner. Fresen blir drevet av en 

egen motor på 350 hk, og roterer med 
en hastighet på 2000 omdreininger pr. 
minutt. Det tilføres 4 I olje pr. m2 fra en 
tankbil som er koblet til høvelen. På de 
stedene hvor det er kjørt på pukk tilfø
res noe mere olje, for å stabi lisere 
massene bedre. Fresebredden er 2 m, 
og dybden er 6-7 cm. Framdriften 
oppgis til ca. 12-15 m pr. minutt. Ma
skineriet tilhører Nodest, som har pris 
pr. m2. 

Etter at det gamle dekket var frest 
opp, foretok Bent Sørensen planering 
og finpuss med vegvesenets høvel. 
Deretter ble det hele valset, og resulta
tet ble et fint og stabilt underlag for nytt 
vegdekke. Bent Sørensen gir uttrykk 
for at dette er en velegnet metode når 
en skal legge nytt dekke på en veg 
som har blitt så ujevn som tilfellet var 
hei. Utstyret har vært mye i bruk i 
sommer, og resultatene har blitt bra. 

ANSKAFFELSE AV EGET UTSTYR 
«Men hvorfor har ikke vegvesenet en 
slik fres selv?», spør Bent Sørensen. 
Høvler er disponible i sommerhalvåret, 
og om høsten kan vi demontere frese
utstyret og bruke høvelen i vinterved
likeholdet. Et slikt freseutstyr er også 
anvendelig ved planfresing av asfalt
dekker, noe som det t •lir stadig større 
behov for, sier Sørensen. 

Brobyggeren har brakt Sørensens 
spørsmål videre til vegadministrasjo
nen. Her opplyser avdelingsingeniør 
Halvard Torgersen ved maskinavdelin
gen at spørsmålet har vært oppe til 
drøftelse, og at maskinavdelingen er 
positiv til å anskaffe utstyr hvis drifts
avdelingene vil bruke det. Hva sies det 
så fra dekkeseksjonens side? Overin
geniørene Wenner og Ålefjær opplyser 
om at eventuel l anskaffelse av freseut
styr er diskutert med Vestfold veg
vesen, etter initiativ fra Vestfold. 



Til nå er ingen konklusjon trukket, 
men prisnivået på innleide tjenester 
har falt, noe som må telle med i vur
deringen. 

Dekkeseksjonen er imidlertid fortsatt 
interessert i å vurdere samarbeid med 
Vestfold, og eventuelt Telemark, for å 

· få maksimal utnyttelse av et eventuelt 
eget freseutstyr. 

Ved Vestfold vegkontor kan overin
geniør Nils I. Skjevik opplyse at kost
nadsnivå på innleide tjenester og 
interne bemanningsmessige forhold 
har bidratt til at saken foreløpig er lagt 
på is. Men også Vestfold vegvesen er 
åpne for å vurdere problematikken på 
nytt. I Telemark har en til nå ikke brukt 
freseutstyr i noen stor utstrekning, og 
det er uaktuelt å kjøpe utstyr bare til 
eget bruk. 

Ingeniør Sveinung Tubaas er imid
lertid interessert i en kontakt med 
omliggende fylker med tanke på et 
mulig samarbeid. 

Rogaland vegvesen har hatt eget 
freseutstyr siden 1978, og erfaringene 
er så gode at innkjøp av nytt utstyr er 
på trappene. Sigmund Sandsmark 
opplyser til Brobyggeren at de ved 
bruk av eget utstyr har kommet ned på 
et prisnivå som ligger betydel ig under 
«tilbudsprisene" fra private firmaer, 
noe han også dokumenterer gjennom 
tall. Han mener dette er et område 
hvor vegvesnet har de beste forutset
ninger for å kunne konkurrere, både 
på pris og kvalitet. Vi er gjerne konsu
lenter for andre som måtte være inte
ressert, sier Sandsmark. 

Brobyggeren har ut fra disse opplys
ningene tatt nok en kontakt med dek
keseksjonens leder Helge Aalefjær. 
Han sier at Buskerud ut fra dette vil ta 
initiativ til en ny drøftelse. Kanskje har 
vi eget freseutstyr i overskuelig fram
tid? 

Bildetekster: 

Øverst: Freseutstyret og tankbiler, 
med oljen som blir tilsatt. 

Midten: Knut Nilsen og Trond 
Surlien fra Nodest freser gammelt 
oljegrusdekke. 

Nederst: Resultat : Et stabilt fint 
underlag for nytt vegdekke. 
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NYTILSETTINGER: 
Kontorfullm. Kate Walaker, Lierstranda vegst. 
Oppsynsm. Ståle Fredheim, anlegg. 
Overing. Atle Eimhjellen, engasjem. Hurumprosjektet. 
Overing. Arne Gunnar Sem, engasjem. Hurumprosjektet. 
Overing. Lars A. Tangerås, engasjem. Hurumprosjektet. 
Avd.ing. Arild Pedersen, vikar anlegg. 
Avd.ing. Ola Håvard Hole, kontrolling. E-68. 

C-
POST 

Konsulent Dagfinn Eek, vikar øk.saksbehandler vegkontoret. 

Vi ønsker disse velkommen til oss 

NYTT HYTTETILBUD 
Vegvesenets brakke på Haglebu kan nå leies også i vinterhalvåret. 
Tidligere har stedet kun vært tilgjengelig utenom brøytesesongen, 
men nå er det altså mulig å leie brakka hele året. 

• 

- for bedre transport 

Massekorsbånd 

Returadresse: 

Statens vegvesen Buskerud 
Vegkontoret 
Postb. 2265, Strømsø, 
3003 Drammen 

VI 
GRATULERER! 

50 ÅR: 
Sverre W. Nielsen 5/8 
Per A. Knudsen 9/9 
Ole M. Hagen 3/10 

60 ÅR: 
Bjørg Olsen 7 /8 
Oscar Gjestemoen 12/9 
Aud Fjel lbekk 27/10 

Brobyggeren gratulerer samtlige 
med vel overstått . 

FØLGENDE MEDARBEIDERE 
ER BLITT PENSJONERT: 

Einar E. Hansen 1 /8-89 
Wilhelm Foosnes 1 /8-89 
Jørgen Poverud 1 /6-89 

Vi takker disse for tro tjeneste i 
vegvesenet og ønsker alt godt 
som pensjonister. 


